
 

 
 

1 

 

 
Datum: 3.10.2013 

 

 

SPOROČILO ZA JAVNOST TZS   

 

 

 

 

 

 

 

 

»Siva ekonomija se najlažje zmanjšuje v razmerah z malo, vendar zelo 
jasnimi pravili« 
 

Na Trgovinski zbornici Slovenije je danes, 3. oktobra 2013, potekala okrogla miza, ki 

jo je TZS pripravila v sodelovanju s tujimi in domačimi strokovnjaki s področja 

davkov. Prisotni so razpravljali o stanju sive ekonomije in o možnih ukrepih, ki bi 

zmanjšali njen obseg. Udeleženci so si bili enotni, da je znižanje obsega sive 

ekonomije odvisno predvsem od stopnje zaupanja državljanov v državo kot tudi od 

višine davkov in davčne morale. 

 

V svojem uvodnem nagovoru zbranim je predsednica TZS mag. Mariča Lah predstavila 

makroekonomski pogled na stanje v trgovini. Poudarila je, da se slovenska trgovina na drobno 

še vedno sooča s padanjem prodaje v primerjavi z EU in da je zadnja leta padec kupne moči v 

Sloveniji izrazitejši kot v večini držav EU. Slednja je leta 2012 v Sloveniji znašala samo še 82 

% EU povprečja. Vedno več Slovencev, po zadnjih podatkih Trženjskega monitorja 82 %, tudi 

priznava, da čutijo vpliv gospodarske krize in recesije na vsakdanje življenje. Predsednica TZS 

je izpostavila tudi nekaj predlogov TZS v boju zoper sivo ekonomijo: zagotovitev stabilnega 

poslovnega okolja, prenovo pavšalne obdavčitve in zagotovitev učinkovitega delovanja 

inšpekcijskih služb, tudi v smislu izboljšanja njihove koordinacije. 

 

Sledila sta nagovora poslanke Evropskega parlamenta mag. Mojce Kleva Kekuš ter nagovor g. 

Giuliana Nadraha, direktorja Studia Nadrah-Zaro. Mag. Kleva Kekuš je predstavila evropski 

pogled na sivo ekonomijo in preprečitev davčnih utaj ter izpostavila vpliv višjih davkov na 

razširjanje sive ekonomije. Podala je tudi nekaj primerov iz prakse evropskih držav (Nemčija, 

Belgija, Portugalska, Poljska in Nizozemska), ki se boja proti sivi ekonomiji niso lotile z uvedbo 

višjih davčnih stopenj. Ob tem je poudarila, da je oblikovanje davčne v pristojnosti posamezne 

države članice, zaradi česar je boj proti sivi ekonomiji na evropski ravni zelo težak. G. Nadrah 

je v svojem nagovoru poudaril globalni pomen sive ekonomije in predstavil praktični vidik 

učinkovitega preprečevanja sive ekonomije in davčnih utaj v Italiji. Izpostavil je, da se siva 

ekonomija najlažje zmanjšuje v razmerah, ko je pravil malo, a so ta zelo jasna. 

 

Sledila je razprava v okviru okrogle mize. Zbrani so poudarili obstoj različnih metodologij 

proučevanja in izračuna obsega sive ekonomije, ki posledično daje tudi različne ocene obsega 

sive ekonomije v Sloveniji (od 12 % po metodologiji SURS in 23,4 % po Schneiderjevi 

metodologiji). Udeleženci so si bili enotni, da načrti, ki so bili v Sloveniji predstavljeni in so 

namenjeni zniževanju sive ekonomije, ne bodo dosegli njenega znižanja, saj je znižanje 

obsega sive ekonomije odvisno predvsem od stopnje zaupanja državljanov v državo kot tudi 

od višine davkov in davčne morale. Predlagali so ustanovitev posebnega organa za nadzor sive 

ekonomije, uvedbo malih del po nemškem modelu, zagotovitev sledljivosti pri gotovinskem in 

negotovinskem poslovanju za vse transakcije višje od npr. 1000 evrov. Izpostavljen je bil tudi 

pomen zaupanja v državo preko ozaveščanja državljanov o davčni morali.  

 

Na okrogli mizi so sodelovali mag. Mojca Kleva Kekuš, poslanka Evropskega parlamenta, g. 

Giuliano Nadrah, direktor Studia Nadrah-Zaro, italijanskega podjetja za delovno in davčno 

svetovanje, mag. Franc Derganc, direktor slovenskega podjetja za davčno in poslovno 
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svetovanje in g. Andrej Flajs, strokovnjak za finančne račune iz Statističnega urada RS. 

Pogovor z gosti je vodil dr. Jure Stojan, novinar časnika Večer. 
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